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近日，一项发表于《美国国家科学院院刊》（Proceedings of the National Academy of Sciences）2014 年刊，由清华大学等单位研究人员参与的 “Primed 3D injectable microniches enabling low - dosage cell therapy for critical limb ischemia” 研究引发关注。该研究旨在开发一种 3D 注射微龛用于低剂量细胞治疗下肢缺血，为相关疾病治疗带来新希望。
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然而，这一研究成果在发表后却陷入争议。诚信专家 Elisabeth M Bik 对研究中的图 2D 提出质疑，认为 Scheme 1 中 2 天的右手条带与 Scheme 2 中 500 cells/GM 的右手条带相似，可能存在问题。对此，作者之一 Yanan Du 回应称，这两组条带数据来自相同样本，因对比需要而重复展示，且已准备提交勘误说明图 2A 中的标注错误。
[image: ]

同时，网友 Nisista serrata 指出作者 Ali Khademhosseini 与编辑 Robert Langer 存在潜在利益冲突，他们曾共同撰写书籍章节、合作发表论文等。此前类似情况也有发生，如 2008 - 2009 年就有相关论文因利益冲突被质疑。对此，Ali Khademhosseini 表示此前已多次解释不存在利益冲突，建议质疑者直接联系期刊了解政策。但网友 Livilla retamae 认为，尽管期刊将部分问题归咎于工作人员失误，但利益冲突的事实仍难以忽视。目前，该研究的争议仍在持续，科研成果的严谨性与公正性再次成为大众关注焦点。
[image: ]
[image: ]
[image: ]
[image: ]
[image: ]
[image: ]
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Thanksfor your comment. With respect to the part in the red box, it may be useful to look at the correspondence
from PNAS to Dr. Langer that states:

“Hi Bob,
I have reviewed the correspondence and we never mentioned the COI issue in any

emails to you. This was an oversight by the staff handiing the paper.”

and continues,

“I have reviewed the templates used at that time and when we asked Board members
‘about new papers we had no mention of editor-author COI guidelines, but when we
contacted potential editors on behalf of a Board member we did include the
guidelines about COls. Because you were a Board member that agreed to handle the
paper you would never have seen any message with these guidelines.

Accordingly, | suggest we use the following footnote: Editor Robert Langer and author
Ali Khademhosseini had collaborated on separate projects within 48 months
preceding the submission of this paper. The staff did not query the editor about this
issue at the time and note the collaboration does not invalidate the work."
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editor. ven though the journal blamed it on a staff error, that doesn't erase the fact that a conflict ofnterest
exists.




image10.png
#2 Yanan Du comment accepted December 2024 Author Response

We express our gratitude for bringing these concerns to our attention. The succinct response to the two queries

1. The right-hand bands in Scheme 1/ 2 days look like the right-hand bands in Scheme 2 / 500 cells/GM, albeit
either rotated 180 degrees or in mirror image.

Answerl: Indeed, the right-hand bands in Scheme 1/2days are identical to those in the right-hand bands in
Scheme 2/500 cells/GM, as they represent western blot data generated from the same samples, presented twice
for comparison wi

another condition respectively. Please refer to the accompanying explanation regarding why
these identical images have been displayed differently (with rotation) in the appendix below.

2.1 understand Figure 2A correctly, Scheme 1 -2 days should look like Scheme 2 - 100 cells. Maybe | am
misunderstanding something.

Answer2: As elucidated in answer 1, Scheme 1-2 days is the same condition of Scheme 2/500 cells/GM. We
sincerely apologize for the mis-labeling in Figure 2A and the ensuing confusion it has caused. The left label in
Figure 2A, which reads ‘100 cells/GM x1000 GMs, should instead be ‘500 cells/GM x200 GMs.’

(Actually, the related descriptions in the SI Materials and Methods are correct. Please refer to the session of
“Visualization of Cell Morphology and ECMs Accumulation in GMs'.)

A corrigendum addressing this mislabeling will be submitted to PNAS.

**Appendix: **
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Concern about Figure 2D:

‘The right-hand bands in Scheme 1/ 2 days look like the right-hand bands in Scheme 2 /500 cells/GM, albeit
either rotated 180 degrees or in mirror image.

If understand Figure 2A correctly, Scheme 1 -2 days should look like Scheme 2 - 100 cells. Maybe | am
misunderstanding something.
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